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ΕΡΩΤΗΣΗ

Προς: 

- Υπουργό Περιβάλλοντος & Ενέργειας, κ. Θ. Σκυλακάκη

- Υπουργό Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Κ. Χατζηδάκη

Θέμα: «“Εξοικονομώ 2025” χωρίς ρήτρα δίκαιης μετάβασης για τη Δυτική Μακεδονία»

Με έλλειψη ειδικής μέριμνας για τη Δυτική Μακεδονία, όπως επιτάσσει η εφαρμογή της

ρήτρας δίκαιης μετάβασης για τις περιοχές υπό απολιγνιτοποίηση, προκηρύχθηκε το Πρόγραμμα

“Εξοικονομώ 2025”,  με  την  άμεση διόρθωση της  Κοινής Υπουργικής Απόφασης να καθίσταται

επιτακτικά αναγκαία.

Συγκεκριμένα,  η  αριθμ.  ΥΠΕΝ/ΥΔΕΝ/140667/826  Κ.Υ.Α.   Εθνικής  Οικονομίας  &

Οικονομικών και Περιβάλλοντος & Ενέργειας «Προκήρυξη του Προγράμματος με τίτλο “Εξοικονομώ

2025”,  που  θα  υλοποιηθεί  στο  πλαίσιο  της  Δράσης  του  RePowerEU  16994  “Ενεργειακή  απόδοση  και

προώθηση των ΑΠΕ για αυτοκατανάλωση” με την υποστήριξη του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας»

δημοσιεύθηκε στο Φ.Ε.Κ. Β’ 6970/19.12.2024 υπογεγραμμένη από τους κ.κ. Ν. Παπαθανάση και Θ.

Σκυλακάκη. 

Ενώ,  λοιπόν,  στην  Κ.Υ.Α.  περιλαμβάνονται  ειδικές  κατηγορίες  ωφελουμένων,  για  τις

οποίες  ορίζεται  αυξημένο  ποσοστό επιχορηγήσεων και  ειδικός  προϋπολογισμός,  δεν υπάρχει

ειδική κατηγορία για τους κατοίκους της Δυτικής Μακεδονίας. Ειδικότερα, αναγράφεται πως «οι

ειδικές κατηγορίες περιλαμβάνουν τους πληγέντες φυσικών καταστροφών των περιοχών της Θεσσαλίας και

τους σεισμόπληκτους του Αρκαλοχωρίου και της Σάμου, τις οικογένειες με μέλος ή μέλη με αναπηρία (ΑΜΕΑ)

και τις οικογένειες με τρία (3) εξαρτώμενα τέκνα. Όσοι δεν εντάσσονται σε κάποια από τις παραπάνω κατηγορίες

χαρακτηρίζονται ως “λοιποί Ωφελούμενοι”».

Η  παράλειψη  των  Δυτικομακεδόνων  από  τις  ειδικές  κατηγορίες  και  η  ομαδική

συμπερίληψή τους στους λοιπούς ωφελούμενους,  επιφέρει  αρνητικές εις βάρος τους συνέπειες,

όπως ξεκάθαρα προκύπτει από τον αντίστοιχο  Πίνακα 2.2.2. της Κ.Υ.Α. Για την 1η εισοδηματική

κατηγορία, ενώ το ποσοστό επιχορήγησης ορίζεται για τις ειδικές κατηγορίες σε 100%, για τους
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λοιπούς ωφελούμενους είναι 95%. Για την 2η εισοδηματική κατηγορία, ενώ στις ειδικές κατηγορίες

είναι 80% ή 65% ανά περίπτωση, για τους λοιπούς ωφελούμενους ορίζεται σε 50%. 

Αξίζει  να  σημειωθεί  ότι  η  εφαρμογή  της  ρήτρας  δίκαιης  μετάβασης  σε  Πρόγραμμα

“Εξοικονομώ”,  δεν θα αποτελούσε κάποια πρωτοφανή ή ουτοπική  θετική διάκριση υπέρ των

κατοίκων της Δυτικής Μακεδονίας. Το αντίθετο μάλιστα, έχει εφαρμοστεί στο παρελθόν, καθώς -

ενδεικτικά- στην Κ.Υ.Α. «Προκήρυξη του προγράμματος “Εξοικονομώ – Αυτονομώ”, που θα υλοποιηθεί

στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ 2014-2020» (Φ.Ε.Κ. Β’ 5229/26.11.2020) είχε ληφθεί μέριμνα ώστε το βασικό

ποσοστό επιχορήγησης να προσαυξάνεται κατά 10% για Δήμους σε απολιγνιτοποίηση, οι οποίοι

(όσον αφορά τη Δυτική Μακεδονία) είχαν οριστεί ως εξής: «Π.Ε. Κοζάνης: Δήμος Κοζάνης, Δήμος

Βοίου,  Δήμος  Βελβεντού,  Δήμος  Εορδαίας,  Δήμος  Σερβίων.  Π.Ε.  Φλώρινας: Δήμος  Φλώρινας,  Δήμος

Αμυνταίου, Δήμος Πρεσπών». Στην Κ.Υ.Α. «Προκήρυξη του προγράμματος  ’’Εξοικονομώ 2021’’, που θα

υλοποιηθεί  στο  πλαίσιο  του  Ταμείου  Ανάκαμψης  και  Ανθεκτικότητας»  (Φ.Ε.Κ.  Β’  5778/10.12.2021)

προβλεπόταν ότι «στις Π.Ε. Κοζάνης, Φλώρινας, Αρκαδίας και Ευβοίας έχει διαμοιραστεί επιπλέον 5%

του συνολικού προϋπολογισμού καθότι ανήκουν σε λιγνιτικές περιοχές σε απολιγνιτοποίηση και περιοχή

που πλήγηκε από τις πυρκαγιές».

Δεδομένων των δυσμενών πολύπλευρων επιπτώσεων που -όπως αναλυτικά έχω αναδείξει

σε  διαδοχικές  κοινοβουλευτικές  παρεμβάσεις μου-  υφίσταται  η  οικονομική,  εργασιακή  και

κοινωνική ζωή στη Δυτική Μακεδονία εξαιτίας της απολιγνιτοποίησης,  όπως η Κυβέρνηση της

Ν.Δ. επέλεξε να την υλοποιεί σε πλήρη αντίθεση με την ολοκληρωμένη πρόταση του ΠΑΣΟΚ –

Κινήματος Αλλαγής για Ενεργειακή Δημοκρατία.

Δεδομένης ειδικότερα της  πρότασης που  επανειλημμένως έχω παρουσιάσει  ήδη από το

2020, για καθολική εφαρμογή του «Εξοικονομώ» στα 80.000 κτίρια (ιδιωτικά και δημόσια) της

Δυτικής Μακεδονίας, με διασφάλιση ειδικής γραμμής χρηματοδότησης, ώστε να δημιουργήσουμε

οικονομίες  κλίμακας  σε  κάθε  νοικοκυριό,  να  δώσουμε  ισχυρή  αναπτυξιακή  ώθηση  και  να

αναβαθμίσουμε  το  ενεργειακό  brand  name  της  περιφέρειάς  μας,  για  να  καταστεί  προπύργιο

Ενεργειακής Δημοκρατίας. 

 Δεδομένου  ότι  η  Κυβέρνηση  της  Ν.Δ. έχει  δεσμευτεί να  εφαρμόζει  ρήτρα  δίκαιης

μετάβασης, λαμβάνοντας κατά προτεραιότητα ειδικά θετικά μέτρα προς όφελος των κατοίκων της

Δυτικής Μακεδονίας, διυπουργικά σε όλες τις κυβερνητικές δράσεις.

Δεδομένου του επείγοντος χαρακτήρα του ζητήματος, καθώς η υποβολή αιτήσεων ξεκινά σε

λίγες ημέρες και συγκεκριμένα την 8η Ιανουαρίου 2025.
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Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:

1) Για ποιους συγκεκριμένους λόγους στο “Εξοικονομώ 2025” παραλείψατε να θεσπίσετε ειδική

κατηγορία για τους κατοίκους της Δυτικής Μακεδονίας και δεν εφαρμόσατε τη ρήτρα δίκαιης

μετάβασης, όπως έχει συμβεί στο παρελθόν;

2) Προτίθεστε  να διορθώσετε άμεσα την παράλειψη, τροποποιώντας την Κ.Υ.Α. με  ένταξη  των

κατοίκων της Δυτικής Μακεδονίας στις ειδικές κατηγορίες ωφελουμένων, ώστε να δικαιούνται

αυξημένο ποσοστό επιχορηγήσεων και ειδικό προϋπολογισμό; 

3) Σκοπεύετε  να αποδεχτείτε επιτέλους την πρόταση που επανειλημμένως έχω παρουσιάσει ήδη

από  το  2020,  για  καθολική  εφαρμογή  του  «Εξοικονομώ»  στα 80.000  κτίρια  (ιδιωτικά  και

δημόσια) της Δυτικής Μακεδονίας, με διασφάλιση ειδικής γραμμής χρηματοδότησης;

4) Ποιος  είναι  ο  απολογισμός  υλοποίησης του  Προγράμματος  «Εξοικονομώ  Αυτονομώ»  που

προκηρύχθηκε το 2020 και των Προγραμμάτων «Εξοικονομώ 2021», «Εξοικονομώ - Ανακαινίζω

για νέους» και «Εξοικονομώ 2023»,  ειδικά όσον αφορά τις Περιφερειακές Ενότητες  Κοζάνης,

Γρεβενών, Καστοριάς και Φλώρινας;

Ο Ερωτών Βουλευτής

Κουκουλόπουλος Παρασκευάς (Πάρις)
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